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Edam, 8 december 2021 

Geachte mevrouw Sievers, 

Als inwoner en betrokken burger vraag ik uw aandacht voor het volgende: 

Op zondag 14 november 2021 zou de sinterklaasintocht in zowel Edam als Volendam 
plaatsvinden. Hiervoor was door de gemeente vergunning verleend. In deze periode hebben 
diverse gesprekken plaatsgevonden tussen gemeente, organiserende comités en KOZP. 
Begin november is door Kick Out Zwarte Piet een demonstratie in Volendam aangekondigd. 
De aangekondigde demonstratie leidde al direct tot ophef op de lokale opinie-site en 
Facebook. Rond 8 november laat het kabinet weten dat het treffen van coronamaatregelen 
rondom de sinterklaasintochten een lokale verantwoordelijkheid is. Dit wordt bevestigd op de 
persconferentie op vrijdag 12 november. Op zaterdag 13 november besluiten de 
organiserende comités de intocht af te blazen en laten dit aan o.a. de burgemeester weten. 
Zij informeert KOZP. 

Tot mijn grote verbazing zie ik op zondagmiddag een grote optocht met sinterklaas en zo'n 
veertig-vijftig zwarte pieten op scooters. Op grootwaterland.nl zie ik dat er 's morgens al een 
evenement is geweest in Volendam. Dit blijkt zaterdag al aangekondigd te zijn. In een aantal 
commentaren wordt gezegd dat dit een top-oplossing is: 'Geen last van die terreurgroep 
KOZP' 'geen last van ontspoorde gekken' en 'Mooi opgelost1 '. 

In de middag demonstreren FvD en Baudet op de dijk. 

Op 15 november neem ik kennis van een gezamenlijk bericht van sinterklaas en de 
burgemeester op de gemeentesite. Hierin wordt gesproken over een spontane tocht van Sint 
en zijn helpers. Uit de tekst blijkt verder dat er door de burgemeester toestemming is 
verleend voor dit initiatief. Zij heet sinterklaas met zijn helpers welkom. In dit stuk richt de 
burgemeester zich ook tot de volwassenen en vraagt deze om respectvol met elkaar om te 
gaan en elkaars keuzes en meningen te respecteren; laten we normaal met elkaar in gesprek 
gaan. 



Zaterdag 4 december vindt een demonstratie plaats van KOZP op de markt in Volendam. De 

inwoners van Volendam zijn hier niet van gediend. De demonstranten worden bespuugd, 

geslagen en er wordt met vuurwerk, oliebollen en eieren naar ze gegooid. Onder 

politiebegeleiding worden ze naar de bus begeleid. 

Dezelfde dag geeft de burgemeester een verklaring uit waarin zij een beroep doet op 

verdraagzaamheid en zij o.a. zegt dat er zonder aankondiging niet mag worden 

gedemonstreerd noch mag worden bedreigd en belaagd. 

Op 5 december verschijnt een post van Wim Runderkamp, wethouder, waarin hij zijn recht 

claimt om te houden van zwarte piet. En zwarte piet ziet als een voorbeeld van vrijheid. Dit 

omdat de heer Runderkamp volgens eigen zeggen, positieve herinneringen heeft aan zwarte 

piet. 

Op 7 december laat de burgemeester aan NHnieuws, na kamervragen van BIJ1 over de anti 

zwarts pietdemonstratie, weten dat de gemeente vooral rust wil. 

Naar aanleiding van voornoemde gebeurtenissen heb ik de volgende vragen: 
1. Heeft de burgemeester gesprekken gevoerd met KOZP en de organiserende comités 

(of comité) waarin werd gesproken over 'neger' en 'afwijkende kleur'? 
2. Onderschrijft de burgemeester de stelling dat er gesproken kan worden van racisme 

wanneer deze woorden worden gebruikt? 
3. Bestaat er volgens de burgemeester een causaal verband tussen het annuleren van de 

intocht van sinterklaas op 13 november, het informeren van KOZP van het niet 
doorgaan van de intocht op 13 november en een spontane grote optocht (waarvoor 
toestemming is verleend door de gemeente) in zowel Volendam als Edam op 14 
november? 

4. Is de burgemeester bekend met de uitspraak van het Gerechtshof Amsterdam d.d. 27 
juni 2017: "Het maatschappelijk debat over de (on)wenselijkheid van 'Zwarte Piet' is in 
beweging en neigt ernaar 'Zwarte Piet' te ontdoen van stereotyperingen die als 
kwetsend kunnen worden ervaren door groepen in de samenleving."? 

5. Is de burgemeester bekend met het rapport van de Verenigde Naties (augustus 2015) 
waarin de commissie zegt de traditie te begrijpen dat de traditie wordt gewaardeerd 
door een groot deel van de Nederlandse samenleving en constateert dat dit een 
negatief stereotype van mensen van Afrikaanse afkomst kan zijn en herinnert aan de 
slavernij. De commissie stelt dat dit schadelijk is voor de waardigheid en het zelfbeeld 
van zowel volwassenen als kinderen van Afrikaanse afkomst. 

6. Is het de burgemeester bekend dat de kinderombudsman eerder heeft 
geconcludeerd dat zwarte piet kan bijdragen aan pesten, uitsluiting en discriminatie 
van mensen met een donkere huidskleur. 

7. Is het de burgemeester bekend dat de toonaangevende sinterklaasuitzendingen 
(NPO) al jaren geen zwarte pieten meer hebben? 

8. Is het de burgemeester bekend dat de pieten in zowel Volendam als Edam (bijna) 
allemaal zwart geschminkt zijn? 

9. Ontvangen de organiserende comités een gemeentelijke subsidie voor de organisatie 
van de sinterklaasintocht? 



10. Worden door de subsidieverlener eisen gesteld aan het uiterlijk van de pieten 

teneinde een inclusief kinderfeest aangepast aan de veranderende omgeving te 

realiseren? 

Zoals u ongetwijfeld weet is er veel discussie over zwarte piet. In deze gemeente zijn er 

(nog) veel mensen die vinden.dat.een zwart qeschminkte.zwarte piet bij het 

sinterklaasfeest hoort. Er zijn echter ook steeds meer mensen die daar anders over 

denken. Zij vinden dat het (bedoeld of onbedoeld) over een racistische karikatuur gaat die 

bijdraagt aan stereotypering, discriminatie en racisme tegen zwarte mensen. Ook ik ben 

gaan vinden dat het sinterklaasfeest voor iedereen is en er geen ruimte mag zijn voor 

beledigende en discriminerende uitingen. Mark Rutte heeft in 2020 gezegd dat hij anders 

is gaan denken over zwarte piet. 

Ik ben van mening dat de overheid zich zou horen uit te spreken tegen discriminatie en 

racisme. Als de gemeente zich hier niet tegen wil uitspreken dan zou de gemeente op z'n 

minst neutraal moeten z~n in deze discussie. Door sinterklaas te verwelkomen of deel te 

nemen aan de intocht of andere activiteiten waarbij zwarte pieten betrokken zijn 

legitimeert de burgemeester een kwetsend gebruik van zwarte piet en kiest de gemeente 

partij in deze discussie. 

Ik verzoek ik u ook onderstaande vragen te beantwoorden: 

11. Is de burgemeester zich ervan bewust door zich nadrukkelijk samen met sinterklaas 

(omringt door zwarte pieten) te presenteren, de indruk geeft niet een inclusief 

kinderfeest te wensen of niet neutraal te zijn? 

12. Is de heer Runderkamp zich ervan bewust dat hij, vanwege zijn positie, enig aanzien 

geniet in de gemeente? Is hij zich ervan bewust dat door zijn schrijven (zowel de 

inhoud als het moment van publicatie) de belagers van de demonstranten voedt? 

13. De demonstratie van KOZP was niet gemeld. Het ontbreken van een kennisgeving 

(melding vooraf) mag op zichzelf geen grond vormen voor een verbod of andere 

beperkende maatregelen ten aanzien van vreedzame demonstraties. Is deze 

Nederlandse rechtsregel bekend bij de burgemeester? Zowel de ombudsman als het 

Europees Hof voor de Rechten van de Mens hebben uitgesproken dat een niet bij de 

gemeente aangekondigde demonstratie grondrechtelijk beschermd is en is dus niet 

illegaal. 

14. Is de burgemeester zich ervan bewust dat het in één zin afkeuren van een niet vooraf 

aangekondigde demonstratie en het bedreigen en belagen de suggestie kan wekken 

dat het hier om 'overtredingen van gelijke orde' gaat? 

15. Heeft FvD de demonstratie van 14 november aangekondigd bij de gemeente7 

Graag verneem ik uw het antwoord op deze vragen. 

Ik ben boos. Boos vanwege de onverdraagzaamheid die ik weer in onze gemeente heb 
gezien. Ik heb respect voor de demonstranten die op deze wijze voor hun mening uitkomen, 
midden op de markt van Volendam. Demonstraties hebben slechts zin 'within sight and sound 
of the target' (RvE). Ik begrijp niet dat ik in onze gemeente uitsluitend gitzwart geschminkte 
pieten heb gezien, alsof een veranderende samenleving aan deze gemeente voorbij is 



gegaan. Ik vind dat de vertegenwoordigers van de gemeente zich bewust moeten zijn van het 

signaal wat wordt afgegeven bij het gezamenlijk optrekken met sinterklaas en zwarte pieten. 

Wethouders bekleden een publiek ambt. Zij moeten zich er (meer dan anderen) bewust van 

zijn wat hun persoonlijke opvattingen op Facebook kunnen veroorzaken. 

Mijns inziens zou een overheid zich krachtig moeten uitspreken tegen onverdraagzaamheid en 

geweld. 

Met vriendelijke groet, mede namens 


